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„Pfievedeno z ãísel to znamená, Ïe na-
pfiíklad na‰e v˘roba elektrické energie ve Vfie-
sové je jednou z nejãist‰ích v celé republice,“
fiíká Havelka. Po právû dokonãené intenzifikaci
odsífiení dokonce zÛstane z hlediska emisí
v˘raznû pod úrovní nov˘ch, tvrd‰ích norem.

Zv˘‰ila se úãinnost
Vedle pfiím˘ch investic do ekologick˘ch

technologií k tomu v˘raznû pfiispûlo také zv˘-
‰ení kogeneraãní v˘roby elektrické energie.

„Znamená to, Ïe ãást tepla vznikajícího
pfii v˘robû elektrické energie spalováním uhlí
nebo energoplynu vyrobeného tlakov˘m zply-
Àováním uhlí, dnes pouÏíváme k dálkovému
vytápûní domácností v Chodovû, Nejdku nebo
Karlov˘ch Varech,“ vysvûtluje Havelka. 

Velkou mûrou ke zlep‰ení parametrÛ pfii-
spûly rozsáhlé modernizace obou energetic-
k˘ch zdrojÛ ve Vfiesové. Ty zahrnovaly v uply-
nul˘ch letech celou ‰kálu opatfiení od instalace
‰piãkov˘ch fiídicích systémÛ, pfies moderní re-
gulaci aÏ po zdánlivé maliãkosti, jak˘mi jsou
tfieba izolace potrubních rozvodÛ.

Ekologické fámy
I kdyÏ ãern˘ sníh od prachu a obfií exha-

lace jsou dávno minulostí, Vfiesová si drÏí punc
velkého zneãi‰Èovatele. Pfiispívají k tomu 
neúplná fakta, která se obãas objeví na vefiej-
nosti.

Pfiíkladem je údajnû alarmující v˘‰e emi-
sí rtuti z provozÛ SU. Ve skuteãnosti jde o úãe-
lov˘ souãet rtuti v emisích s jejím obsahem
v odpadech. 

„JenÏe ty nemohou nikoho ohrozit, pro-
toÏe jsou pfiedávány k odborné likvidaci,” fiíká

V˘sledky tûÏby uhlí  
za záfií 2007

V˘roba elektrické energie 
za záfií 2007

Na velkolomu Jifií bylo v záfií vytûÏeno 733,7
tisíc tun uhlí, na divizi DruÏba to bylo 156,4
tisíc tun uhlí. Za obû divize ãinila celková tûÏba
890,1 tisíc tun uhlí.                                      (red)

V záfií vyrobila teplárna 152,6 tisíc MWh elek-
trické energie. Paroplynová elektrárna vypro-
dukovala 186,5 tisíc MWh elektrické energie. 
V záfií bylo celkem vyrobeno 339,1 tisíc MWh
elektrické energie.                                         (red)

6,0

5,9

5,8

5,7

5,6

5,5

5,4

5,3

5,2

5,1

5,0

4,9

4,8

4,7

4,6

4,5

4,4

4,3

Cíl na rok 2007
5,0 % 5,03 % 1. - 9. 2005

4,95 % 1. - 9. 2006

4,78 % 1. - 9. 2007

Procento absence
pro nemoc a úrazy 

z fondu pracovní doby 
za leden aÏ záfií 2007 

ve srovnání se stejn˘m 
obdobím let 2005 a 2006

Pouze ãistá vodní pára stoupá k obloze z chladicí vûÏe paroplynové elektrárny ve Vfiesové. Ta je jedním z nejãist‰ích uheln˘ch energetick˘ch zdrojÛ 
v âeské republice                                                                                                                                                                                                       (foto SU)

Jifií Pöpperl, technick˘ fieditel SU. Samotné
emise rtuti ve skuteãnosti jsou na úrovni pou-
h˘ch 15 procent povoleného limitu, i na samé
hranici mûfiitelnosti. A fámy se nevyh˘bají ani
emisím CO2.

„Napfiíklad souhrnné ãíslo emisí CO2 se
ãasto vydává za dÛkaz toho, Ïe Vfiesová je ‰piã-
kou mezi zneãi‰Èovateli,“ fiíká Havelka. JenÏe
SU je druh˘m nejvût‰ím v˘robcem elektfiiny
v âeské republice. „A pouh˘ pfiepoãet na ob-
jem vyrobené elektrické energie odhalí, Ïe tak
nízk˘ch hodnot emisí nedosahuje Ïádn˘ v˘ko-
nostnû srovnateln˘ zdroj u nás.“

Nejde jen o ovzdu‰í
Rozsáhlé ekologické investice firmy se

t˘kají také vod. Od ãistûní tûch dÛlních aÏ po
vody vyuÏívané v technologickém cyklu zpra-
covatelské ãásti ve Vfiesové.

Zde byla napfiíklad v letech 1995 - 2001
komplexnû rekonstruována biologická ãistírna
odpadních vod. Ta spoleãnû s komplexem dal-
‰ích tfií zafiízení na ãi‰tûní mourov˘ch i spla‰-
kov˘ch odpadních vod dosahuje velmi vysoké
úãinnosti. 

„Napfiíklad u fenolÛ nebo amoniakálního
dusíku je úãinnost na‰ich technologií vy‰‰í neÏ
98 procent. CoÏ je v porovnání s bûÏn˘mi ãis-
tiãkami rozhodnû nadprÛmûrná úãinnost,“ do-
dává Havelka. Ani tím ale ekologické investice
SU nekonãí.

„TûÏba uhlí i jeho zpracování na u‰lech-
tilé formy energií je vÏdy doprovázeno nega-
tivními vlivy na Ïivotní prostfiedí. Nedílnou
souãástí aktivit na‰í spoleãnosti je ale minima-
lizace tûchto vlivÛ. A v tomto duchu budeme
pokraãovat i v budoucnosti.“                        (red)

V˘znamné zv˘‰ení kvality ovzdu‰í i povr-
chov˘ch nebo odpadních vod. Takové jsou nej-
viditelnûj‰í dopady miliardov˘ch investic, které
vynaloÏila na ekologii od roku 1994 spoleãnost
Sokolovská uhelná (SU).

Razantní pokles emisí
„Od zaloÏení spoleãnosti souhrnná v˘‰e

tûchto investic jiÏ v˘znamnû pfiesáhla dvû 
miliardy korun,“ potvrzuje Jan Havelka, spe-
cialista úseku technického fieditele Sokolovské
uhelné. 

Nejv˘znamnûj‰í mûrou se to projevilo
napfiíklad na více neÏ tfiicetinásobném poklesu
emise tuh˘ch látek. Na ménû neÏ poloviãní hod-
notu pak klesly i emise oxidÛ síry nebo dusíku. 

Investované miliardy korun
pomohly Ïivotnímu prostfiedí

Investiãní prostfiedky vloÏené Sokolovskou uhelnou do ekologick˘ch staveb 
celkem a do ekologizace provozu zpracovatelské ãásti ve Vfiesové (tis. Kã)
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Zv˘‰ení odbytov˘ch moÏností uhelného
multiprachu pfiinese plánovaná investice spo-
leãnosti Sokolovská uhelná ve Vfiesové. Ta si vy-
Ïádá náklady ve v˘‰i kolem osmdesáti milionÛ
korun.

„V souãasné dobû probíhá pfiíprava pro-
jektu. Jeho dokonãení je pak plánováno na du-
ben pfií‰tího roku,“ fiíká Petr Linha, vedoucí sek-
ce Investice. Zakázku bude realizovat spoleã-
nost PSV Svatava a bude zahrnovat v˘stavbu
dvou nov˘ch sil, která zrychlí a zlep‰í plnûní
cisteren multiprachem.

„O jeho nákup je totiÏ v poslední dobû
stále vût‰í zájem a v˘roba disponuje dokonce i
dostateãnou kapacitou,“ konstatuje Linha. „Jen-
Ïe kapacita souãasn˘ch sil tomu neodpovídá.“

Uheln˘ multiprach vzniká jako vedlej‰í
produkt pfii v˘robû briket a su‰ení uhlí, kdy je
zachytáván na speciálních elektrofiltrech. Jeho
zrnitost se pohybuje do maximální velikosti 0,5
milimetru. V rámci spoleãnosti se v minulosti
dokonce opakovanû zvaÏovala i moÏnost cíle-
né v˘roby uhelného multiprachu.                (red)

PRACOVNÍHO
JUBILEA

V LISTOPADU 2007
DOSAHUJÍ:

PRACOVNÍHO
JUBILEA

V LISTOPADU 2007
DOSAHUJÍ:

20 let v SU
Hoffman Petr Divize Jifií
Kansyová BoÏena Divize SluÏby
·indler Vladimír Divize DruÏba
Valdman Václav Divize Jifií

25 let v SU
Karbula ·tûpán Divize DruÏba
Kodad Jan Divize DruÏba
Kraus Jindfiich Divize Jifií

30 let v SU
Kupec Alexandr Divize SluÏby
¤ezníãek Milo‰ Divize Jifií
·uba Josef Divize Zpracování
Ing. Zechner Miroslav Divize Jifií

35 let v SU
âopák Vladimír Divize DruÏba
Eschler Otta Divize DruÏba
JÛzek Jifií Divize DruÏba
Krumpál Bohuslav Divize DruÏba
Moravec Pavel Divize SluÏby
Nováãek Miroslav Divize Jifií
Peãínka Milo‰ Divize SluÏby
Smolík Karel Divize SluÏby
Tu‰ek Miloslav Divize Jifií  

V‰em jmenovan˘m pfieje vedení Sokolovské
uhelné, právní nástupce, a. s., mnoho zdraví,
osobní spokojenosti a vyjadfiuje podûkování
za dlouholetou práci ve spoleãnosti.
Uzávûrka dat 8. 10. 2007.

Prodej briket

Expedice
multiprachu
vzroste

Nov˘ provozovatel zaji‰Èuje jiÏ tfii
mûsíce stravování zamûstnancÛ spoleã-
nosti Sokolovská uhelná. Prvních zmûn 
v reÏii firmy Sokorest se jiÏ strávníci do-
ãkali. ¤ada dal‰ích je pak je‰tû ãeká.

Novinky nejen na talífii
„Zfiejmû tou nejv˘raznûj‰í zmûnou je 

zkvalitnûní jídeníãku,“ fiíká fieditel Sokorestu
Jaroslav Du‰ek. A to jak z hlediska struktury, tak
kvality surovin.

„V první fiadû se snaÏíme mnohem ménû
vafiit z polotovarÛ a naopak v maximálním roz-
sahu vyuÏívat ãerstv˘ch surovin. A pokud to lze,
pak takov˘ch, které pochází z na‰eho regionu,“
vypoãítává zmûny fieditel Sokorestu. 

Pro strávníky je pak viditelnou zmûnou
i fakt, Ïe se na jídelníãku mnohem ãastûji obje-
vují i jídla, která zde byla spí‰e ojedinûle.
„Velk˘ zájem je napfiíklad o kachnu, peãené
koleno a dal‰í jídla, která byla dfiív na jídelníãku
tak jednou za rok. My bychom je rádi nabízeli
tak jednou za mûsíc.“

Novinkou je také zafiazení minutek na
intranet, stejnû jako umístûní aktuálních jí-
delníãkÛ a jídelníãkÛ na dal‰í t˘den dopfiedu
pro v‰echny strávníky na internetu. „Zde si
mohou strávníci prohlédnout fotografie nejen
jednotliv˘ch jídel, ale také rautÛ, svatebních
hostin a dal‰ích akcí. Fotogalerii samozfiejmû
prÛbûÏnû doplÀujeme,“ fiíká manaÏer Soko-
restu Pavel Lahuãk˘.

V následujících mûsících se strávníci mo-
hou tû‰it i na tematické t˘dny. Tím nejbliÏ‰ím
bude koncem listopadu t˘den zabijaãkové ku-
chynû, bûhem kterého bude Sokorest nejen
vafiit klasická zabijaãková jídla, ale také nabíd-
ne ochutnávku uzenáfisk˘ch v˘robkÛ na sou-
bûÏné prodejní v˘stavû. Pfiipravuje se pak t˘den
asijské kuchynû.

V lep‰ím prostfiedí
V dohledné dobû pak hosty ãekají v˘-

znamné zmûny i v samotn˘ch jídelnách. Po do-
hodû Sokorestu a Sokolovské uhelné totiÏ dojde
k fiadû dÛleÏit˘ch zlep‰ení. Napfiíklad design
i stolovací vybavení ve Vfiesové pochází z 80.
let minulého století. V dohledné dobû jej ale
nahradí zcela nové zafiízení.

„Chceme se prostû s kulturou stolování
dostat do století jedenadvacátého,“ fiíká Du‰ek. 
V roce 2008 pak dojde i na vybavení jídelny ve
Vfiesové, kde zároveÀ bude provedena v˘mûna
oken a vstupních dvûfií. „To si sice vyÏádá nû-

jaká omezení provozu, ale na druhou stranu
pak bude v jídelnû nejen niÏ‰í hluk, ale také
niÏ‰í pra‰nost. A zlep‰í se i tepelné parametry,“
popisuje investice fieditel firmy. 

Je‰tû letos pak dojde ve Vintífiovû také
k v˘mûnû chladicích zafiízení ve skladovacích
prostorách, coÏ zlep‰í jak kvalitativní, tak hy-
gienické parametry. „Dal‰í zmûny pak záleÏí na
celkovém v˘voji od poÏadavkÛ na‰ich strávníkÛ
aÏ po celkovou situaci na trhu,“ konstatuje Du-

Sokorest - zmûny nejen v kuchyni

Zájemci o nákup briket se mohou se sv˘m
poÏadavkem i v leto‰ním roce obrátit na dvû
objednávkové kanceláfie.
Pro zamûstnance Sokolovské uhelné i ‰irokou
vefiejnost je otevfiena objednávková kanceláfi 
v Sokolovû  dennû od 6.30 do 14.15 hodin 
v budovû b˘valého HDB (naproti autobusové-
mu nádraÏí). KaÏdé pondûlí pak lze poÏa-
davky vyfiídit i v objednávkové kanceláfii ve
Vfiesové v prvním patfie správní budovy, a to
od 9.30 do 13.30 hodin. Prodej probíhá
prostfiednictvím spoleãnosti Karel Holoubek.

Cena pro sezónu 2007/2008
Volnû loÏené brikety 3,5’’ - 2025 Kã/t
Balíãky nestandard - 40,50 Kã/10 kg
Balíãky standard - 47,80 Kã/10 kg

Centrální kuchynû spoleãnosti ve Vintífiovû                                                                         (foto SU)

Odbory jednají 
o kolektivní smlouvû

V plném proudu jsou v tûchto dnech jednání o nové kolektivní smlouvû pro rok 2008 mezi
spoleãností Sokolovská uhelná a zástupci odborov˘ch organizací. Na snímku ãlenové vyjedná-
vacích t˘mÛ pfii zasedání ve Vintífiovû.                                                                        (foto SU)

‰ek. Podle nûho se právû kvÛli poslednû uve-
denému dÛvodu v dohledné dobû firma zfiejmû
nevyhne zdraÏení jídel. Naposledy totiÏ jejich
ceny byly upravovány v roce 2005.

„JenÏe od té doby ceny mnoh˘ch surovin
vzrostly o více neÏ polovinu. A i kdyÏ se sna-
Ïíme koncové ceny drÏet na té nejniÏ‰í moÏné
úrovni, jejich pohybu v tuto chvíli jiÏ nemÛ-
Ïeme zabránit,“ dodává Du‰ek.

Od jednohubek po svatby
Spoleãnost Sokorest vznikla v kvûtnu le-

to‰ního roku jako stoprocentní dcefiiná firma
Sokolovské uhelné. Své sluÏby v pûti v˘dejnách
v Sokolovû, Vfiesové, Citicích, Vintífiovû a No-
vém Sedle pak poskytuje od ãervence. Celková
produkce jídel se v centrální kuchyni ve Vin-
tífiovû pohybuje kolem 2,4 tisíce porcí dennû
a firma zamûstnává 55 osob plus brigádníky. 

Vedle bûÏného stravování zaji‰Èuje Soko-
rest pro zamûstnance Sokolovské uhelné i ‰iro-
kou vefiejnost také pestré mnoÏství dplÀkov˘ch
sluÏeb. V nabídce je napfiíklad v˘roba chle-
bíãkÛ nebo jednohubek a dal‰ích souãástí pro
rÛzné poho‰tûní nebo narozeninové oslavy,
které si lze ve Vintífiovû objednat. Pfiípadnû je
moÏné také vyuÏít zdej‰ího salonku a profe-
sionální obsluhy pro konání akce pfiímo v místû.
Absolutním vrcholem nabídky pak je také párty-
servis zahrnující rÛzné rautové tabule, nebo
komplexní zabezpeãení gastronomické stránky
i tak nároãn˘ch akcí, jak˘mi jsou napfiíklad
svatby.                                                         (red)

Více informací o spoleãnosti, i aktuální
nabídku jídel najdete na internetové adrese
www.sokorest.cz
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Rekultivaci i napou‰tûní budoucího
jezera Medard bude moÏné sledovat z Ha-
bartovské Kluãe. Tamní radnice chce totiÏ na
hranû lomu vybudovat novou vyhlídku.

„Poãítáme s jejím dokonãením uÏ letos
v listopadu,“ fiíká starosta mûsta Ivo Zemek
s tím, Ïe inspiraci pro stavbu vyhlídky si Ha-
bartov pfiivezl ze saského Lengenfeldu. S ním
mûsto jedná o uzavfiení partnerství.

„Mají u mûsta podobnou vyhlídku ve
tvaru houby. A tak jsme si fiekli, Ïe nûco
podobného by se hodilo i k Medardu,“ vy-
svûtluje starosta Habartova. Definitivní zele-
nou pro stavbu pak znamenala anketa na in-
ternetov˘ch stránkách www.medard-lake.eu,
kde se pro vybudování vyhlídky u Medardu
vyslovilo pln˘ch 96 procent hlasujících. „Pro
stavbu jsme pak vybrali místo na odboãce
k b˘val˘m dílnám dolu Libík, tedy naproti
samoobsluze v Kluãi.“

DÛvodÛ k v˘bûru lokality bylo hned

nûkolik. Tím hlavním je, Ïe jde o jedno z nej-
vy‰‰ích míst, ze kter˘ch je dobr˘ v˘hled na
velkou ãást budoucího jezera. Kolem vyhlíd-
ky navíc povede pátefiní cyklostezka, na kte-
rou se zde budou napojovat odboãky do Ci-
tic nebo na Krajkovou. 

„U vyhlídky pak chceme osadit i tabuli
se základními informacemi o Medardu, i nû-
jaké laviãky,“ uzavírá Zemek s tím, Ïe cel-
kové náklady na stavbu dosáhnou 104 tisíc
korun. âást z nich pak bude kr˘t dotace, 
kterou mûsto získalo ze zdrojÛ MAS Soko-
lovsko. 

Dal‰í projekty kolem budoucí nádrÏe,
nejen v okolí Habartova, má zaãít pfiipravo-
vat také nová pracovní skupina „Jezero Me-
dard“. Ta vznikla v polovinû fiíjna a je sloÏe-
na ze zástupcÛ obcí a kraje. Jejím hlavním
úkolem pak bude sjednocovat plány jednotli-
v˘ch obcí kolem jezera a pomáhat s jejich
prosazením.                                            (red)

Poslední etapu v˘stavby zastfie‰ení zimo-
vi‰È pro stáda krav charolais dokonãili v uply-
nul˘ch t˘dnech pracovníci sekce Rekultivace
divize DruÏba spoleãnosti. 

Projekt realizovan˘ od roku 2003 pro-
bûhl z velké ãásti v rámci vnitropodnikov˘ch
nákladÛ, kdy se podafiilo zhodnotit nevyuÏí-
vané stavební konstrukce z areálÛ firmy. Ka-
pacita zimovi‰È je celkem tfii sta kusÛ zvífiat
a jejich stavba pfiinesla jiÏ první v˘sledky.

„Zv˘‰ila se porodnost, sníÏila se úmrt-
nost telat, a vzrostl také poãet plemenn˘ch
b˘ãkÛ,“ fiíká Milan ·trudl, vedoucí oddûlení
zemûdûlsk˘ch rekultivací. UÏ v roce 2007 tak
porodnost vzrostla na 267 kusÛ oproti 219
v pfiedchozím roce, úmrtnost klesla o zhruba
deset procent a témûfi o sto procent se zv˘‰il
poãet „plemen˘ch“ b˘ãkÛ. 

To v‰e souvisí pfiedev‰ím s tepeln˘m
komfortem, kter˘ nová zimovi‰tû dokáÏí zví-

fiatÛm nabídnout. Princip je pomûrnû jednodu-
ch˘. Zatímco dospûl˘ skot dokáÏe bez pro-
blémÛ pfiezimovat na pastvû, telata jsou v˘-
raznû náchylnûj‰í k prochladnutí. Navíc je pro
nû energeticky velmi nároãné vyrovnávat se
s nízk˘mi teplotami v kombinaci s vlhkem. 

„TakÏe místo na rÛst vynakládají velkou
ãást energie na teplo, aby se zahfiála. To se pak
projevuje na zdravotním stavu, i dal‰ích vû-
cech,“ fiíká ·trudl. „A navíc to má negativní
dopad i na ekonomiku chovu.“

Stáda bíl˘ch krav masného plemene
charolais patfií ke koloritu rekultivovan˘ch
ploch na Sokolovsku jiÏ od roku 1995, kdy do
regionu dorazilo první stádo z Francie. V sou-
ãasné dobû dosahuje velikosti kolem tfií stovek
kusÛ. V˘znamnou mûrou pak stádo pfiispívá
k obnovû krajiny v oblastech b˘val˘ch v˘sypek
v okolí Lítova, Lokte, Starého Sedla a dal‰ích
míst.                                                          (red)

Nová zimovi‰tû 
pro charolais

Nové zimovi‰tû krav ve Starém Sedle                                                                                  (foto SU)

Vyhlídka na Medard 
bude je‰tû letos

PrestiÏní Zlatou pamûtní plaketu âeské-
ho báÀského úfiadu (âBÚ) za dlouhodobou
prezentaci historie hornictví obdrÏelo muzeum
v Krásnû. Cena z rukou pfiedsedy úfiadu profe-
sora Romana Makaria tak je v˘znamn˘m oce-
nûním projektu, kter˘ vefiejnosti pfiibliÏuje hor-
nické tradice slavkovsko-krásenského reví-
ru i sokolovské hnûdouhelné pánve. Na jeho

vzniku se podílela také spoleãnost Sokolovská
uhelná.

Podle pfiedsedy âBÚ není plaketa udû-
lená krásenské expozici ocenûním, kter˘m by
se mohl chlubit kde kdo. „Je udûlována pouze
v mimofiádn˘ch pfiípadech. A letos jde teprve
o druh˘ pfiípad, kdy byla udûlena,“ uvedl pro-
fesor Makarius bûhem pfiedávacího ceremo-
niálu.  

Expozice hornického muzea v Krásnû je
nejvût‰í svého druhu v severozápadních âe-
chách. Jejím duchovním otcem je tehdej‰í fie-
ditel okresního muzea v Sokolovû Pavel Beran,
bez jehoÏ mimofiádné invence by tento unikát
pravdûpodobnû vÛbec neexistoval. 

První ãást muzea byla otevfiena v areálu
‰achty Vilém (pozdûji známé i jako ëuri‰) jiÏ
v roce 1998. Postupnû se roz‰ífiila na cel˘ areál
dolu vãetnû tûÏní vûÏe, dílen nebo b˘valé tra-
fostanice. 

Mezi nejzajímavûj‰í exponáty v Krásnû
patfií parní tûÏní stroj hlubinného dolu Marie
z Královského Pofiíãí, nebo rozsáhlá sbírka
minerálÛ. Ty pak v roce 2004 doplnila také ex-
pozice dÛlní kolejové techniky z provozÛ So-
kolovské uhelné.

UÏ v pfií‰tí sezónû se navíc náv‰tûvníci
muzea mohou tû‰it na dal‰í zajímavosti.
„Chceme napfiíklad doplnit o elektroinstalaci
‰estimetrov˘ model dolu, kter˘ pro na‰i ex-
pozici vyrobil Vladimír Krist ze Sokolova,“
fiíká pracovník muzea Rudolf KfiíÏ. Náv‰tûvní-
ci tak uvidí v pohybu dÛlní technologie pouÏí-
vané ve zdej‰ím revíru v 16. století. Spolu
s velk˘m, zatím nepohybliv˘m modelem, pak
mohou lidé v muzeu jiÏ dnes spatfiit i nûkolik
dal‰ích maket ml˘nÛ, ÏentourÛ a jiné histo-
rické techniky.

Mezi dal‰í novinky v Krásnû pak bude
patfiit funkãní, dvû stû metrÛ dlouhá, dÛlní Ïe-

leznice. Ta povede ukázkovou ‰tolou a vozíky
pro náv‰tûvníky bude tahat autentická dÛlní
lokomotiva. 

„V souãasné dobû je traÈ jiÏ plnû do-
konãena, a ãekáme jen na potfiebná povolení.
Nicménû poãítáme, Ïe se zahájením nadchá-
zející sezóny uÏ bude plnû v provozu,“ dodá-
vá KfiíÏ.                                                        (red)

Muzeum obdrÏelo
prestiÏní cenu

Profesor Roman Makarius (na snímku) pfiivezl do Krásna prestiÏní ocenûní pro tamní hornické
muzeum. O podpofie hornick˘ch tradic zde diskutoval, mimo jiné, i se starostkou sousedního
Horního Slavkova Janou Vildumetzovou                                                                          (foto SU)

Tvorba 
nové krajiny 
na Sokolovsku

Novou broÏuru o obnovû krajiny na Soko-
lovsku vydala v uplynul˘ch dnech spoleã-
nost Sokolovská uhelná. Publikace mapuje
jak jiÏ realizované projekty a jejich dopad na
krajinu, tak informuje o probíhajících nebo
plánovan˘ch zámûrech rekultivace a revita-
lizace krajiny. Zajímavá je i tím, Ïe poslední
práce tohoto druhu vy‰la tiskem naposledy
pfied sedmi lety. Publikace obsahuje i bohat˘
odkazov˘ seznam, a je v pfiípadû zájmu k dis-
pozici ‰kolám pro potfieby v˘uky.     (foto SU)
Zájemci se mohou obrátit na p. ·trudla, 
tel.: 352 462 114.
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S O K O L O V S K Á U H E L N Á

Hokejovou Energii ãeká to nejtûÏ‰í
Doslova raketov˘ start mají za sebou v úvo-

du leto‰ní nejvy‰‰í soutûÏe hokejisté karlovarské
Energie. Ti jako jediní v celé soutûÏi bûhem
prvních dvanácti zápasÛ neutrÏili jedinou poráÏku
a stabilnû se drÏí na ãelních pfiíãkách tabulky. Po-
dle t˘mového kouãe ZdeÀka Venery ale ani dosa-
vadní v˘sledky nejsou dÛvodem k velké radosti.
Mohla by b˘t pfiedãasná, protoÏe t˘m to nejtûÏ‰í
teprve ãeká.

Co je, podle Vás, pfiíãinou tak v˘razného
vzestupu?

„Tak já bych to zatím nûjak˘m vzestupem
nenaz˘val, je to teprve start, a na nûjaké bilanco-
vání je brzy. Co se ale skuteãnû povedlo, byly první
ãtyfii zápasy, které jsme sehráli doma. Na jednu
stranu to mohla b˘t v˘hoda, na druhou, pokud by
se je nepodafiilo promûnit, stala by se z takového
startu velká nev˘hoda.“

Jak dlouho Vá‰ t˘m tohle tempo vydrÏí?
„Já doufám, Ïe co nejdéle. Ale víme, Ïe se to

urãitû obrátí a pfiijdou i prohry. Napfiíklad teì nás
ãekají tfii tûÏké zápasy venku, a ty nás dokonale
provûfií. Tabulka je hodnû vyrovnaná, staãí jen má-
lo a v‰e bude jinak.“

Nicménû cílem je pfiím˘ postup do play off...
„Tak to samozfiejmû zÛstává. Nejlep‰í by by-

la pfiímá cesta, tedy skonãit do ‰estého místa, ale
osobnû si myslím, Ïe pokud by se nám podafiilo
vyhrát pfiedkolo, i to bude pro Karlovy Vary velik˘
úspûch. A podle mého ten man‰aft na to má.“

JenÏe loni ho provázely dost velké zdravotní
problémy...

„To je pravda. Ale letos se nám to na‰tûstí vy-
h˘bá a v‰echny ãtyfii pûtky jsou v plné síle. Navíc
i nové posily do t˘mu perfektnû zapadly. Pfii‰lo sice
ménû lidí, neÏ kolik jich od nás ode‰lo, ale ten
kvalitativní rÛst je nesporn˘.“

Projevilo se to i na stylu hry?
„Urãitû. Samozfiejmû, já to asi vnímám jinak

neÏ fanou‰ci. Pro ty bylo zfiejmû nejlep‰í, kdyÏ
jsme s Pardubicemi udûlali sedm gólÛ, ale z mého
pohledu to nebyl moc kvalitní zápas. Já osobnû si
cením hlavnû vítûzství proti VítkovicÛm nebo Tfiin-
ci, za kter˘mi stálo velké úsilí na‰ich hráãÛ v sou-
boji s velmi kvalitním soupefiem.“

Jak reagují na dosavadní úspûchy zmiÀovaní
fanou‰ci?

„Chodí jich víc a dokonce jich jezdí za námi
víc i ven. A to i na tak vzdálená místa, jako je Zlín
nebo Liberec. V Ústí dokonce dokázali zaplnit 
skoro cel˘ sektor pro hosty, coÏ hráãe rozhodnû
povzbudilo. Tak snad nám zachovají pfiízeÀ i v tûÏ-
‰ích chvílích.“

TakÏe se s rostoucím úspûchem mûní i zá-
jem karlovarské vefiejnosti o hokej?

„Mûní, ale nejde v‰echno na ráz. Ta tradice
se buduje celá desetiletí. ¤ada jin˘ch klubÛ jako je
Litvínov, Kladno nebo Vítkovice vychovala repre-
zentanty, hráãe NHL, mnohokrát byly nahofie i do-
le... To v‰echno mají Karlovy Vary teprve pfied se-
bou. Ale je to na dobré cestû.“

Dûkujeme za rozhovor. (red)

Ochotníci 
zahrají 
kus
o divadle

Inscenaci Divadelní komedie
z pera pfiedního finského dramatika
Bengta Ahlforse pfiipravuje ochotnické
Divadlo bez zákulisí.  Premiéra by se
na prknech sokolovské scény mohla
odehrát je‰tû letos. 

„Zahrajeme si tentokrát tak tro-
chu sami o sobû,“ fiíká vedoucí sou-
boru Eva Valjentová. Hra totiÏ pfii-
bliÏuje divákovi zákulisí pfiíprav no-
vého kusu v jednom divadle. A jak uÏ
to tak b˘vá, pfiíprava pfiedstavení se ve
vût‰í ãi men‰í mífie prolíná také se
soukrom˘mi Ïivoty hercÛ, reÏisérky,
i dal‰ích postav. 

V hlavní roli reÏisérky Matildy
se pfiedstaví Dana Telínová, které bude
jako koncipient Oskar sekundovat Petr
Burian. Dal‰í postavy pak ztvární
Pavlína ·poniarová, Franti‰ek Marek
nebo Petr Matou‰ek. 

V pfií‰tím roce pak soubor hodlá
s novou hrou vyrazit také na soutûÏní
klání. „AÏ si ji trochu ohrajeme, urãitû s ní zkusíme
pfiehlídku v HoraÏìovicích,“ potvrzuje Valjentová
s tím, Ïe cílem je Mekka ãesk˘ch ochotníkÛ Ji-
ráskÛv Hronov. Tam se soubor uÏ jednou probojo-
val v roce 2005 s Ple‰atou zpûvaãkou v reÏii Marti-
na Vokouna. 

„Na víc her nám ale asi nezbydou síly,“ fiíká
Valjentová. Divadlo se totiÏ dlouhodobû pot˘ká
s nedostatkem hercÛ, pfiedev‰ím v muÏsk˘ch ro-
lích. Navíc se musí vyrovnávat také s novou rolí,

Z KULTURY
10. 11. 2007
Sokolov - Mûstsk˘ dÛm kultury - Kinokavárna Alfa
Tel.: 352 622 133, 352 324 715
Petr Krása: CESTY PO HORÁCH
Beseda Petra Krásy o cestách po horách. 
Doprovodná akce 5. Mezinárodního festivalu 
outdoorov˘ch filmÛ.
Od 21.00 hodin

10. 11. 2007
Skalná - sál Lasselsberger a. s. (KEMAT)
Tel.: 602 415 155
POSLEDNÍ LEâ
Mysliveck˘ ples - taneãní myslivecká zábava.
Kontakt - pofiadatel p. Hoffmann.
Od 20.00 hodin

11. 11. 2007
Královské Pofiíãí - areál zem. statku BERNARD
Tel.: 739 071 270, 352 676 368
STAROMARTINSKÉ SLAVNOSTI
Svatomartinské slavnosti aneb Pfiíjezd Martina 
na bílém koni.
Program: staroãesk˘ jarmark aj.
Od 14.00 do 19.00 hodin

15. 11. 2007
Sokolov - Mûstská knihovna - dûtské oddûlení
Tel.: 352 622 505, 352 601 986
BAREVN¯ PODZIM
Vyrábûní obrázkÛ z pfiírodních materiálÛ.
Od 12.00 do 17.30 hodin

15. 11. 2007
Nejdek - Muzeum
Tel.: 353 925 702, 353 224 433-4
SU·ENÉ VAZBY
VernisáÏ v˘stavy.
Od 17.00 hodin

16. 11. 2007
Sokolov - Zimní stadion
Tel.: 352 623 082
CHINASKI 
Koncert populární rockové kapely Chinaski. 
Kfiest nové desky kapely Chinaski s názvem 07
(Nula sedum). 
Host: Desmond.
Od 20.00 hodin

20. 11. 2007
Habartov - Mûstské kulturní stfiedisko
Tel.:  352 682 439, 728 187 522
ZÁBAVN¯ VEâER VLÁDI HRONA
Zábavn˘ veãer Vladimíra Hrona, známého 
baviãe, imitátora, zpûváka a moderátora.
Od 19.00 hodin

21. 11. 2007
Sokolov - Základní umûlecká ‰kola - sál
Tel.: 352 623 769, 352 633 544
KONCERT ÎÁKÒ ·KOLY
Tradiãní ‰kolní koncert ÏákÛ ZU· Sokolov. 
Kontakt: Roman ·vancar.
Od 17.30 hodin

26. 11. 2007
Sokolov - Mûstsk˘ dÛm kultury - Mûstské divadlo
Tel.: 352 324 729, 352 324 715
NEJ·ËASTNùJ·Í ZE T¤Í (Eugéne Labiche)
Divadlo (Agentura AP-Prosper, Praha). 
Divadelní komedie, kde jsou v‰ichni muÏi
podezíráni z nevûry. Hra h˘fií vtipem 
a nenadál˘mi zvraty. 
Hrají: Ivan ¤ezáã, Simona Postlerová, 
Kamil Halbich/Jan Hájek, 
Michal Dlouh˘/Tomá‰ Pavelka aj.
Od 19.00 hodin

27. 11. 2007
Sokolov - Kapucínsk˘ klá‰ter
Tel.: 352 324 714
ADVENTNÍ KONCERT
Obãanské sdruÏení Chránûné bydlení Sokolov
srdeãnû zve na Adventní koncert spojen˘ 
s draÏbou, tombolou a rautem.
Od 19.00 hodin

30. 11. 2007
Chodov - Staromûstská ulice
Tel.: 352 665 893, 352 665 291
ZAHÁJENÍ STAROMùSTSKÉHO ADVENTU
Tradiãní slavnosti a trhy. Celodenní bohat˘ 
kulturní program - na námûstí Staromûstské ulice.
Od 15.30 do 17.30 hodin

Pfiehled zápasÛ HC Energie Karlovy Vary  
od 14. 11. 2007 do 04. 12. 2007 

na domácím ledû

Stfieda 14. 11. 2007 od 18.00 hodin
HC Energie Karlovy Vary HC Hamé Zlín

Nedûle 18. 11. 2007 od 17.30 hodin
HC Energie Karlovy Vary HC Slovan Ústí nad Labem

Pátek 23. 11. 2007 od 18.00 hodin
HC Energie Karlovy Vary HC Rabat Kladno

Pátek 30. 11. 2007 od 18.00 hodin
HC Energie Karlovy Vary HC Mountfield âeské Budûjovice

Úter˘ 04. 12. 2007 od 18.00 hodin
HC Energie Karlovy Vary HC Oceláfii Tfiinec

Pfiehled zápasÛ HC Banik Sokolov   
od 21. 11. 2007 do 08. 12. 2007 

na domácím ledû

Stfieda 21. 11. 2007 od 18.00 hodin
HC Baník Sokolov HC Dûãín

Sobota 01. 12. 2007 od 17.00 hodin
HC Baník Sokolov HC Klatovy

Sobota 08. 12. 2007 od 17.00 hodin
HC Baník Sokolov HC Jablonec nad Nisou

Zdenûk Venera                                           (foto SU)

kdy pÛsobí jako samostatné obãanské sdruÏení.
Do leto‰ního roku totiÏ bylo pfiímou souãástí
Mûstského domu kultury Sokolov.

Divadlo bez zákulisí vzniklo v roce 1997
z iniciativy reÏiséra Bohumila Gondíka. Navázalo
tak na bohatou ochotnickou tradici ve mûstû ze
70. let minulého století. Soubor je také pofia-
datelem pfiehlídky Sokolovská ãurda podporované
spoleãností Sokolovská uhelná.                                

(red)

Zkou‰ky nové hry jdou do fini‰e                                    (foto SU)

Vánoãní trhy se na nádvofií loketského hradu
uskuteãní 8. a 9. 12. 2007 od 10.00 do 18.00
hodin, a stanou se tak opût místem, kde je moÏ-
né pfiiãichnout ke star˘m ãesk˘m vánoãním
zvyklostem, projít fiemesln˘ trh, poslechnout si
koledy, hru Andûlské pfiíbûhy a mnoho dal‰ího

(foto SU)

Rekordní
sezóna

Poprvé v historii loketského hradu pfie-
kroãila v leto‰ním roce jeho náv‰tûvnost sto tisíc
lidí. Stalo se tak uÏ v polovinû fiíjna, kdy hrad
zval na novou akci „Vinobraní“. Na nádvofií
hradu vyhrávaly cimbálovky, degustovalo se
víno z rÛzn˘ch sklepÛ, pil se burãák i slivovice,
a podávaly se klobásky, zelÀáky, vo‰ouchy
a jiné delikatesy. Spokojen˘ byl pochopitelnû
„hradní pán“ Václav Lojín. „Musím oznaãit le-
to‰ní sezónu za opravdu vydafienou. Sto tisíc
náv‰tûvníkÛ, to jsme tu je‰tû nemûli, navíc je fií-
jen a ãekají nás tradiãní vánoãní trhy s ãeskou
zabijaãkou. Hrad Loket, spolu s beãovsk˘m
zámkem, kde je vystaven relikviáfi sv. Maura
a se zámkem KynÏvart, kde jsou zase Metterni-
chovy sbírky, patfií k nejvût‰ím lákadlÛm v ob-
lasti památek v regionu. Oproti Beãovu a KynÏ-
vartu, kde mají co vystavit, zvolil loketsk˘ hrad
jinou taktiku, jak pfiilákat náv‰tûvníky. „Máme
tu sice archeologickou v˘stavu, expozici útrp-
ného práva a pár historick˘ch stfieln˘ch zbraní,
ale jdeme trochu jinou cestou. Chceme tu po-
fiádat co nejvíce akcí, chceme, aby hrad oÏil, aby
se tu stále nûco dûlo,“ prozradil Lojín, kter˘ zde,
coby fieditel pracuje uÏ patnáct˘m rokem.   (red)


